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RO.0002.6.2014.MI 

Protokół nr XLIII/14 

 

XLIII  zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 30 września 2014 r., która odbyła się 

w sali obrad Urzędu Miasta i Gminy we Fromborku 

Sesję rozpoczęto o godz. 9
20

 a zakończono o godz. 12
00

. 

Na ogólną liczbę 15 radnych udział w sesji wzięło 13 radnych.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. Burmistrz Miasta i Gminy Frombork – Małgorzata Wrońska 

2. Podinspektor ds. finansowych – Beata Sobiło 

3. Kierownik referatu budownictwa, gospodarki przestrzennej,  inwestycji i zamówień 

publicznych – Andrzej Szyszło 

4. Inspektor ds. gospodarki gruntami, lokalami i rolnictwa - Bogdan Szczyrba 

5. Kierownik Posterunku Policji we Fromborku - asp.szt.  Kazimierz Kubiak 

6. Dyrektor Zespołu Szkół we Fromborku – Sylwia Mechlińska 

7. Wicedyrektor Zespołu Szkół we Fromborku ds. przedszkola – Anna Zakrzewska  

8. Pani Anna Talaga – dyrektor Pracowni Studiów Architektonicznych i Planowania 

Przestrzennego 

9. Pan Jerzy Rudy – mieszkaniec Fromborka 

10. Pan Jerzy Binkowski – mieszkaniec Fromborka 

11. Renata Kobiela –  Radca Prawny  

12. Sołtysi – lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Ad. pkt 1.  

Otwarcia XLIII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku dokonał przewodniczący Rady 

Miejskiej we Fromborku radny Krzysztof Hołubowski. 

Stwierdził, iż obrady są prawomocne, gdyż na ogólną liczbę 15 radnych w sesji udział wzięło 

13 radnych.  

Nieobecni radni: radny Rafał Ciszek, radna Anna Kozłowska.  

Ad. pkt 2. 

Na sekretarza obrad zaproponowano radnego Krzysztofa Piotrowskiego, który wyraził zgodę.  

Ww. propozycję poddano pod głosowanie.  

Za przyjęciem głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0  radnych.  

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

 

Sekretarzem obrad został radny Krzysztof Piotrowski.  
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Ad. pkt 3. 

 

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski powiedział, że pani Burmistrz Małgorzata Wrońska 

wnioskuje o wprowadzenie do porządku obrad XLIII zwyczajnej sesji w dniu 30 września 2014 r. 

uchwał w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na rzecz Miasta i Gminy Frombork od Agencji 

Nieruchomości Rolnych nieruchomości oznaczonej według ewidencji gruntów jako działka 

o numerze  45/19, obręb Biedkowo, gmina Frombork ,dla której Sąd Rejonowy w Braniewie 

Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą o numerze EL1B/00014243/6; 

b) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na rzecz Miasta i Gminy Frombork od Agencji 

Nieruchomości Rolnych nieruchomości oznaczonej według ewidencji gruntów jako działka 

o numerze  174/4, obręb Krzyżewo, gmina Frombork ,dla której Sąd Rejonowy w Braniewie 

Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą o numerze EL1B/00014978/7; 

Przewodniczący Rady powiedział, że uchwały zostały omówione na komisjach przedsesyjnych.  

Wniosek stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski powiedział, że przewodniczący wszystkich komisji  

Rady Miejskiej we Fromborku składają wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

XLIII zwyczajnej sesji w dniu 30 września 2014 r. uchwał w sprawie: 

a) zlecenia Komisji Rewizyjnej zbadania zasadności skargi Pana 

………………………na Burmistrza Miasta i Gminy Frombork; 

b) zlecenia Komisji Rewizyjnej zbadania zasadności skargi Pana 

………………………na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Frombork; 

c) zlecenia Komisji Rewizyjnej zbadania zasadności skargi Pana 

………………………na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Frombork.  

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski  poddał pod głosowanie przedstawione wnioski. 

Za przyjęciem głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0  radnych.  

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

 

Przedstawiane wnioski zostały wprowadzone do porządku obrad XLIII zwyczajnej sesji Rady 

Miejskiej we Fromborku.  

 

Przewodniczący Rady radny Krzysztof Hołubowski przedstawił następujący porządek obrad: 

Porządek obrad:                                                                                    

1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2.  Wybór sekretarza obrad.  

3.  Przedstawienie porządku obrad. 

4.  Przyjęcie protokołu z XLI  zwyczajnej sesji Rady Miejskiej z dnia 26.06.2014 r. oraz XLII 

nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej z dnia 01.08.2014 r. 

5. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na sesjach w dniach 26.06.2014 r. oraz 01.08.2014 r.  
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6.  Sprawozdanie z pracy Burmistrza. 

7.  Interpelacje radnych do Burmistrza. 

8.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Frombork na lata 2014-2018; 

b) zmian w budżecie na 2014 r.;  

c) zmiany uchwały  Nr XXXIX/312/2014 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 20 marca 2014 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Frombork dla części obszaru obrębów 2, 5 i 7 miasta Frombork; 

d) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na rzecz Miasta i  Gminy Frombork od Agencji 

Nieruchomości Rolnych nieruchomości oznaczonej według ewidencji gruntów jako działka o 

numerze  45/19, obręb Biedkowo, gmina Frombork, dla której Sąd Rejonowy w Braniewie 

Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą o numerze EL1B/00014243/6; 

e) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na rzecz Miasta i Gminy Frombork od Agencji 

Nieruchomości Rolnych nieruchomości oznaczonej według ewidencji gruntów jako działka o 

numerze  174/4, obręb Krzyżewo, gmina Frombork, dla której Sąd Rejonowy w Braniewie 

Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą o numerze EL1B/00014978/7; 

f) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi najemcami umów najmu na kolejny okres 3 

lat po zakończeniu obowiązywania umów zawartych na okres do 3 lat; 

g) wyrażenia zgody na zawarcie  z dotychczasowymi dzierżawcami umów dzierżawy na kolejny 

okres 3 lat po zakończeniu obowiązywania umów zawartych na okres do 3 lat; 

h) wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej lokalu mieszkalnego o numerze 

2 znajdującego się w budynku mieszkalnym nr 10 posadowionym na nieruchomościach 

oznaczonych według ewidencji gruntów jako działki o numerach 43 i 44/2, obręb nr 4 miasta 

Fromborka przy ulicy Kapelańskiej, dla której Sąd Rejonowy w Braniewie Wydział Ksiąg 

Wieczystych prowadzi księgi wieczyste o numerach EL1B/00030917/0 i EL1B/00031418/9 na 

sprzedaż odpowiednich udziałów w tych nieruchomościach; 

i) sprzedaży w  drodze przetargu nieruchomości gruntowej oznaczonej według ewidencji gruntów 

jako działka o numerze 137/1, obręb nr 4 miasta Fromborka, dla której Sąd Rejonowy w 

Braniewie Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą o numerze 

EL1B/00018529/3; 

j) sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości gruntowych oznaczonych według ewidencji 

gruntów jako działki o numerach 114 i 116, obręb nr 4 miasta Fromborka, dla których Sąd 

Rejonowy w Braniewie Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą o numerze 

EL1B/00022565/8; 

k) wyrażenia zgody na rozwiązanie z radnym stosunku pracy. 

l) zlecenia Komisji Rewizyjnej zbadania zasadności skargi Pana ………………Burmistrza Miasta 

i Gminy Frombork; 

m) zlecenia Komisji Rewizyjnej zbadania zasadności skargi Pana ……………………….. 

na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Frombork; 

n) zlecenia Komisji Rewizyjnej zbadania zasadności skargi Pana ……………………….. 

na działalność burmistrza Miasta i Gminy Frombork.  

9. Sprawozdania z działalności Komisji Rady za I półrocze 2014 r.  

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

11. Oświadczenia radnych i sprawy różne. 

12. Zakończenie obrad.      

 

Pan Jerzy Binkowski poprosił o możliwość zabrania głosu.                                                                                                                                              
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Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski udzielił głosu panu Jerzemu Binkowskiemu.  

 

Pan Jerzy Binkowski powiedział, że złożył wniosek do Rady Miejskiej we Fromborku o podjęcie 

działań w sprawie uciążliwego zapachu. 

 

Przewodniczący Radny Krzysztof Hołubowski powiedział, że rada będzie zajmowała się tą sprawą 

na obecnej sesji, zgodnie z porządkiem obrad w punkcie 11. Oświadczenia radnych i sprawy różne.  

 

Ad. pkt. 4 

 

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski poddał pod głosowanie protokół nr  XLI zwyczajnej 

sesji Rady Miejskiej z dnia 26.06.2014 r. oraz protokół nr  XLII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej 

z dnia 01.08.2014 r. 

 

Za przyjęciem głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 0 radny. 

Protokoły zostały przyjęte jednogłośnie. 

 

Ad. pkt 5.  

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska odczytała informację z  realizacji uchwał podjętych na XLI 

zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 26.06.2014 r. oraz na XLII nadzwyczajnej sesji 

Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 01.08.2014 r.  

 

Żadnych pytań nie zgłoszono. 

 

Informacja z realizacji uchwał stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. pkt 6. 

  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska  przedstawiła sprawozdanie za okres od 26 czerwca 2014 r. do 

2014 r. do 30 września 2014 r.  

 

Żadnych pytań nie zgłoszono. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. pkt. 7 

1) Radna Halina Rycio zapytała ,na jakie stanowisko urzędnicze odbył się  konkurs w urzędzie. Jak 

zmienił się skład zespołu interdyscyplinarnego? 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że konkurs  rozpisany był na stanowisko 

urzędnicze w sekretariacie. Przy reorganizacji urzędu, pani Małgorzata Misiuk, która zajmowała to 

stanowisko, przeszła do referatu budownictwa. W konkursie wygrała pani Ewa Sanocka.  

Pani Burmistrz powiedziała, że zmiana w składzie komisji interdyscyplinarnej dotyczy odejścia pani 

Agnieszki Żuchowskiej, która była kierownikiem warsztatów terapii zajęciowej, a na jej miejsce został 

powołany ksiądz Piotr Brygoła.  
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2) Radny Ryszard Palwuczuk powiedział, że w czasie analizy sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Frombork za I półrocze zadał pytanie odnośnie wydatkowania kwoty 5 022, 89 zł w dziale 854 rozdział 

85 paragraf 3020, są to nagrody i wydatki osobowe – edukacja i opieka wychowawcza. Radny 

powiedział, że Pani Beata Sobiło nie potrafiła wówczas udzielić na ten temat odpowiedzi. Radny 

poprosił o udzielnie odpowiedzi, dotyczącej wydatkowania tej kwoty. 

Pani Beata Sobiło odpowiedziała, że są to ekwiwalenty w  paragrafie 302, wypłacane za urlop, odzież. 

Szczegółowo ujęte jest to w księgowości szkoły. Pani Beata Sobiło dodała, że radny Ryszard Palwuczuk 

zasugerował się zapisem, że dotyczy to nagród. Nagrody nie są ujęte w tym paragrafie, lecz w paragrafie 

401. Ten paragraf tj.302 dotyczy ekwiwalentów, wydatków zaliczanych do wynagrodzeń osobowych.  

Radny Ryszard Palwuczuk stwierdził, iż paragraf ten zatytułowany jest ,,nagrody i wydatki”.  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że konieczne jest utrzymywanie nazewnictwa 

z rozporządzenia. Paragraf 302 ma takie nazewnictwo, ale to nie są wynagrodzenia osobowe. 

Wynagrodzenia osobowe to paragrafy 401 i 404. Nazwy nie mogą być zmieniane, gdyż tak przewiduje 

rozporządzenie, które jasno stanowi o paragrafów i rozdziałach. 

Pani Beata Sobiło odpowiedziała, że w rozporządzeniu szczegółowo jest opisane, co zalicza się do tych 

paragrafów.  

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski poprosił, aby pani Burmistrz przedstawiła informację, 

na temat miejsc pracy i ich podziału. 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że od 1 lipca zmieniła się ustawa. Pracowników 

interwencyjnych jest  mniej, będą obecnie przynawane np. bony stażowe. Jeżeli urząd przyjmował na 

prace interwencyjne, nie był zobligowany do zatrudnienia. Obecnie funkcjonuje obligatoryjny 

obowiązek, który stanowi, że jeżeli pracownik zostanie przyjęty na pół roku, to pracodawca ma 

obwiązek zatrudnić pracownika na trzy miesiące, jeżeli jest umowa na dziewięć miesięcy, to pracownik 

musi zostać zatrudniony na sześć miesięcy.  Jest wprowadzony inny sposób finasowania oraz rozliczania 

prac interwencyjnych. Urząd otrzymał pięciu pracowników do końca listopada. Dwóm osobom udało się 

przedłużyć umowę do końca listopada. Wszyscy, którzy odeszli po sezonie letnim, otrzymali zasiłek, 

więc nie pozostali bez środków do życia na kolejne miesiące.  

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski powiedział, że wprowadzane jest nowe zadanie do 

realizacji dotyczące rewitalizacji starego miasta. Radny zapytał, co z budynkiem znajdującym się przy 

ulicy Błotnej 2. Padały sugestie, że będzie przeznaczony na mieszkania, innym razem, że zostanie 

wdrożony do projektu.  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że w sierpniu zapytano gminę, o chęć rewitalizacji 

starego  miasta we Fromborku. Urząd wyraził chęć uczestniczenia w projekcie. Na początku września 

poinformowano urząd, że gminie zostanie  przyznane na tę inwestycję dofinasowanie.  Początkowo 

urząd wstrzymywała ulica Błotna, budynek miał mieć inne przeznaczenie, dlatego w odpowiedzi urząd 

nie wyraził zainteresowania projektem .  Jednakże Marszałek Województwa naciskał, iż ważne jest, aby 

przyjąć to dofinasowanie. Teraz zastanawiamy się, co z robić z budynkiem znajdującym się przy ulicy 

Błotnej. Jeżeli gmina wejdzie w projekt, to z budynkiem nie będzie można nic zrobić, nie wolno będzie 

go sprzedać. Na obecny dzień nie ma konkretnego celu, czy budynek zostanie przeznaczony tylko na 

mieszkania, czy tylko na dom kultury. Budynek musi zostać zagospodarowany, bo przez pięć czy 

siedem lat, gdy będzie stał pusty - zniszczeje. Pani Burmistrz stwierdziła, że na obecny dzień 

jednoznacznego stanowiska jeszcze nie ma.  

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski powiedział, że rozumie przez to, że gmina ma  jeszcze 

możliwość wyboru, decyzyjności co zrobić z ww. budynkiem. Czy konkretnie, ktoś postawił warunek, 

że nie może być przeznaczony na mieszkania lub inny cel? 

Pan Andrzej Szyszło powiedział, że  w projekcie obwarowań nie ma. Nie można wyrzucić z projektu 

nagle czegoś, co zapewniło odpowiednie wskaźniki, by skorzystać z dofinansowania. Nie można będzie 

tylko tego budynku sprzedać. Gmina musi znaleźć zastosowanie.  
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Radna Halina Rycio zapytała, czy  pierwotny projekt, który spowodował, że ludzie zostali wysiedleni, 

a w budynku miała powstać biblioteka i dom kultury ,w ostateczności upadł. 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że urząd jest na etapie pomysłu, co zrobić 

z budynkiem znajdującym się przy ulicy Błotnej. Jest to dopiero drugi tydzień, gdy została podjęta 

decyzja wejścia  w projekt rewitalizacji. Czy da się przenieść tam bibliotekę i dom kultury, to najpierw 

trzeba by było sprawdzić, czy ten budynek wytrzymałby takie obciążenie, gdyż księgozbiory są bardzo 

ciężkie. Nie wiadomo, czy budynek spełnia odpowiednie warunki.  

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski powiedział, że była prowadzona rozmowa, iż miały 

zostać podjęte działania , czy jest  możliwość umiejscowienia w budynku tych instytucji. Radny zapytał, 

co ma powstać w budynku byłego dworca PKP. 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że na dworzec kolejowy zostały przekierowane 

środki z projektu ,,Chata Rybacka”. Powstanie sala konferencyjna, sale wystawowe, punkt informacyjny 

z wolną strefą internetu, toalety i prysznice   dla żeglarzy. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski powiedział, że pojawiły się również głosy, że dom 

kultury, biblioteka ma powstać na dworcu. Radny dodał, że zostały podejmowane uchwały, w kierunku 

wykorzystania budynku znajdującego się przy ulicy Błotnej i odciążenia przedszkola w celu stworzenia 

lepszych warunków.  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że na dworcu trzeba konkretnie trzymać się tego, 

na co gmina dostała dofinasowanie. Dofinasowanie jest na Chatę Rybacką i konkretnie jest rozpisane co 

musi powstać.  

Pan Andrzej Szyszło dodał, że budynek przy ulicy Błotnej ze względu na stan techniczny- strop, 

wyklucza umiejscowienia w nim biblioteki. Całe wnętrze tego budynku wymaga ogromnych nakładów, 

trzeba byłoby robić kapitalny remont wszystkiego. Urządzanie w takim miejscu instytucji publicznej jest 

nie do wyobrażenia, po pierwsze ze względu na środki finansowe, po drugie na inne trudności, które 

ujawnią się.  

Radna Halina Rycio stwierdzała, że ta sytuacja było znana również przy planowaniu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski powiedział, że środki miały być z projektu. Gmina 

miała wejść w projekt, który umożliwiłby adaptację tego budynku. 

Radna Agnieszka Wrońska powiedziała, że był to projekt z ministerstwa kultury, skierowany na cele 

publiczne.  

Radna Halina Rycio zapytała, co ze sprawą właścicielki mieszkania znajdującego się w budynku przy 

ulicy Błotnej 2. Sprawa nabrała biegu, czy jest na etapie, który był ostatnio przedstawiany?  

Pan Andrzej Szyszło powiedział, że zakończone jest rozliczenie od strony gminy, właścicielka 

mieszkania zostanie wezwana na rozmowę lub do zapłaty. Wyliczona została konkretna suma. 

Oczekiwana jest odpowiedź, czy właścicielka będzie chciała zapłacić, czy współpracować z gminą.   

Radna Jadwiga Palwuczuk zapytała, co z częścią przychodni, która miała również zostać 

przeznaczona na bibliotekę, ewentualnie na dom kultury. Budynek stoi i niszczeje.  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że w przyszłym budżecie będzie trzeba zapisać 

dostosowanie przybudówki, jeżeli będą na to środki. Pani Burmistrz dodała, że uważa,  iż o wiele 

lepszym punktem na bibliotekę jest skrzydło przybudówki niż wprowadzanie biblioteki do starej 

przychodni.  

Radna Halina Rycio powiedziała, że trzeba pamiętać o zmianie planu zagospodarowania 

przestrzennego, bo przeznaczenie tej części jest inne.  

Pan Andrzej Szyszło powiedział, że  w tym budynku wpisane jest przeznaczenie mieszkaniowe. Aby 

zrobić tam bibliotekę, był większy sens przed sprzedażą znajdujących się tam mieszkań. W chwili 

obecnej pozostała tam 1/3 powierzchni, więc sensowność tych działań  maleje, a biblioteka zyskałaby 

więcej metrażu niż obecnie posiada.  
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Radna Halina Rycio powiedziała, że pomieszczenia stoją i niszczeją, powierzchnia wynosi 200 m
2
, 

a obecnie biblioteka ma około 90m
2 
powierzchni.  

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski stwierdził, że na pewno byłyby lepsze warunki niż te 

,które są dotychczas. Radny zapytał panią Burmistrz Małgorzatę Wrońską o spotkanie w spółce, jaka 

jest jej sytuacja, co „zagraża” mieszkańcom gminy.  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że kondycja spółki jest dobra i niespodzianki nie 

powinny się pojawić, w sprawach finansowych niespodzianek nie ma. Rok budżetowy został zamknięty 

z zyskiem. Pani Burmistrz dodała, że negocjowała, aby stawki wody pozostały na tym samym poziomie. 

Dzięki dobrej kondycji oraz współpracy spółki zostało zakupione nowe WUKO, jest to maszyna, która 

na warunki i sieci gminy Frombork sprawdzi się i nie będzie konieczności wynajmowania urządzenia 

z Braniewa oraz innych miejscowości. Spółka wniosła swój wkład.  

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski powiedział, że na początku były obiekcje spółki co do  

wkładu własnego.  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że po negocjacjach z dyrektorem, ustalono, że 

gmina sama nie zakupiłaby takiego sprzętu, natomiast gdyby wodociągi chciały go zakupić, zapłacić by 

musiały 100 % wartości. Spółka przekazała wkład własny, więc gmina mogła wystąpić o taki sprzęt 

wraz  z uzyskaniem dofinasowania.  

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski zapytał, jaki koszt poniosła spółka. 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska odpowiedziała, że 100 % wkładu własnego. Jest to jedna trzecia 

ceny wartości urządzenia. Gmina nie wniosła żadnych środków. 

Pani Beata Sobiło powiedziała, że 405 tys. złotych kosztował sprzęt, 250 zł wyniosło dofinansowanie, 

resztę zapłaciła spółka.   

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski powiedział, że spółka należy do gminy, czyli to gmina 

zapłaciła za zakup.  

Radna Jadwiga Palwuczuk powiedziała, że okaże się, ile usługi będą kosztowały mieszkańców. 

Dotychczas to Braniewo było tańsze.  

 

Ad. pkt 8. 

 

a) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XLIII/328/14 Rady Miejskiej 

we Fromborku z dnia 30 września 2014 roku  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Frombork na lata 2014-2018; 

 

Za przyjęciem głosowało 13 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu 0  radnych. 

 

Uchwała nr XLIII/328/14 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

b) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XLIII/329/14 Rady Miejskiej 

we Fromborku z dnia 30 września 2014 roku  w sprawie zmiany w budżecie na 2014 rok; 

 

Za przyjęciem głosowało 13 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu 0  radnych. 

 

Uchwała nr XLIII/329/14 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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Przed odczytaniem projektu uchwały Pani Anna Talaga Szefowa firmy planistycznej przedstawiła 

projekt uchwały i uzasadnienie dotyczące konieczności jej podjęcia.  

 

Pani Anna Talaga powiedziała, że jej firma: Pracownia Studiów Architektonicznych, wygrała 

przetarg na opracowanie zmiany planu miejscowego zagospodarowania przestrzennego i obecnie jest 

na etapie analizy i opracowania tego planu. W trakcie opracowywania i uszczegółowiania, 

przyglądania się temu terenowi, okazało się, że należałoby  uszczegółowić granice planu, ponieważ 

obszar objęty planem wychodzi poza drogi. Było to narysowane w ten sposób, żeby objąć cały plan, 

natomiast okazuje się, że wojewoda bardzo skrupulatnie sprawdza granice opracowania planu i 

należałoby uszczegółowić granice.   

Pani Anna Talaga podeszła po mapy i powiedziała, że czerwona kreską dokładnie narysowane zostały 

granice. Można dzięki niej sprecyzować po jakich granicach będzie opracowany plan i co będzie 

zmianą do ogólnego planu. Pojawiły się również tereny nadzalewowe i na tym terenie  jest bardzo 

ważny rów podstawowy ,dla którego należałoby jednocześnie ustalić parametry i wysokość 

obwałowania, w celu zabezpieczenia terenów sąsiednich. Ten rów należy włączyć do opracowania 

planu. Proponowane jest, aby objąć ten teren, który jest narażony na zalanie  z tego rowu.. Teren gdy 

będzie uporządkowany, będzie mógł zostać wykorzystany na inne zagospodarowanie niż tereny rolne. 

Jest to grunt niskiej klasy, co równocześnie zapewni dodatkowe wpływy do kasy gminy. Nie wiążą się  

z tym żadne koszty planistyczne w związku ze zmianą granic opracowania, ustalona cena  na 

przetargu za opracowanie planu pozostaje bez zmian. Porządkowane są granice opracowania i zostanie 

procedowane w nowych granicach,  będą już rozesłane do wszystkich instytucji informacje, że rada 

gminy podjęła uchwałę w sprawie zmiany  granic planu.  

 

c) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XLIII/330/14 Rady Miejskiej we 

Fromborku z dnia 30 września 2014 roku  w sprawie  zmiany uchwały  Nr XXXIX/312/2014 

Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 20 marca 2014 r. w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Frombork 

dla części obszaru obrębów 2, 5 i 7 miasta Frombork 

 

Za przyjęciem głosowało 12 radnych.  

Przeciw głosowało 1 radnych 

Wstrzymało się od głosu 0  radnych. 

 

Uchwała nr XLIII/330/14 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

d) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XLIII/331/14 Rady Miejskiej we 

Fromborku z dnia 30 września 2014 roku  w  sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne 

nabycie na rzecz Miasta i  Gminy Frombork od Agencji Nieruchomości Rolnych 

nieruchomości oznaczonej według ewidencji gruntów jako działka o numerze  45/19, obręb 

Biedkowo, gmina Frombork dla której Sąd Rejonowy w Braniewie Wydział Ksiąg 

Wieczystych prowadzi księgę wieczystą o numerze EL1B/00014243/6; 

 

Za przyjęciem głosowało 13 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu 0  radnych. 

 

Uchwała nr XLIII/331/14 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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e) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XLIII/332/14 Rady Miejskiej we 

Fromborku z dnia 30 września 2014 roku  w  sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne 

nabycie na rzecz Miasta i Gminy Frombork od Agencji Nieruchomości Rolnych 

nieruchomości oznaczonej według ewidencji gruntów jako działka o numerze  174/4, obręb 

Krzyżewo, gmina Frombork dla której Sąd Rejonowy w Braniewie Wydział Ksiąg 

Wieczystych prowadzi księgę wieczystą o numerze EL1B/00014978/7; 

 

 

Za przyjęciem głosowało 13 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu 0  radnych. 

 

Uchwała nr XLIII/332/14 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

f) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XLIII/333/14 Rady Miejskiej we 

Fromborku z dnia 30 września 2014 roku  w  sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z 

dotychczasowymi najemcami umów najmu na kolejny okres 3 lat po zakończeniu 

obowiązywania umów zawartych na okres do 3 lat; 

 

Za przyjęciem głosowało 13 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu 0  radnych. 

 

Uchwała nr XLIII/333/14 stanowi załącznik nr 11 do protokołu 

 

g) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XLIII/334/14 Rady Miejskiej 

we Fromborku z dnia 30 września 2014 roku  w  sprawie wyrażenia zgody na zawarcie  

z dotychczasowymi dzierżawcami umów dzierżawy na kolejny okres 3 lat po zakończeniu 

obowiązywania umów zawartych na okres do 3 lat; 

 

Za przyjęciem głosowało 13 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu 0  radnych. 

 

Uchwała nr XLIII/334/14 stanowi załącznik nr 12 do protokołu 

 

h) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XLIII/335/14 Rady Miejskiej we 

Fromborku z dnia 30 września 2014 roku  w  sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 

bezprzetargowej lokalu mieszkalnego o numerze 2 znajdującego się w budynku mieszkalnym 

nr 10 posadowionym na nieruchomościach oznaczonych według ewidencji gruntów jako 

działki o numerach 43 i 44/2, obręb nr 4 miasta Fromborka przy ulicy Kapelańskiej dla której 

Sąd Rejonowy w Braniewie Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgi wieczyste 

o numerach EL1B/00030917/0 i EL1B/00031418/9 na sprzedaż odpowiednich udziałów 

w tych nieruchomościach 

 

Za przyjęciem głosowało 13 radnych.  
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Przeciw głosowało 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu 0  radnych. 

 

Uchwała nr XLIII/335/14 stanowi załącznik nr 13 do protokołu 

 

i) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XLIII/336/14 Rady Miejskiej 

we Fromborku z dnia 30 września 2014 roku  w  sprawie sprzedaży w  drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej oznaczonej według ewidencji gruntów jako działka o numerze 

137/1, obręb nr 4 miasta Fromborka dla której Sąd Rejonowy w Braniewie Wydział Ksiąg 

Wieczystych prowadzi księgę wieczystą o numerze EL1B/00018529/3; 

 

 

Za przyjęciem głosowało 13 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu 0  radnych. 

 

Uchwała nr XLIII/336/14 stanowi załącznik nr 14 do protokołu 

 

j) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XLIII/337/14 Rady Miejskiej 

we Fromborku z dnia 30 września 2014 roku  w  sprawie sprzedaży w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowych oznaczonych według ewidencji gruntów jako działki o numerach 

114 i 116, obręb nr 4 miasta Fromborka dla których Sad Rejonowy w Braniewie Wydział 

Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą o numerze EL1B/00022565/8; 

 

Za przyjęciem głosowało 13 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu 0  radnych. 

 

Uchwała nr XLIII/337/14 stanowi załącznik nr 15 do protokołu 

 

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski przed odczytaniem projektu uchwały udzielił głosu 

radnemu Krzysztofowi Piotrowskiemu w celu wyrażenia opinii dotyczącej projektu uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie z radnym stosunku pracy. 

Radny Krzysztof Piotrowski stwierdził, że nie skorzysta z wyrażenia opinii. Radny powiedział, że 

już od dawna były przymiarki do wprowadzenia na Wzgórze Katedralne firmy ochroniarskiej.  

Radny dodał, że posiadał świadomość, że nastąpi wypowiedzenie umowy. Radny dodał, że nie 

zmienia to faktu, iż nie jest to miłe.  

Radna Halina Rycio zapytała radnego Krzysztofa Piotrowskiego, czy zaproponowano  mu coś 

innego . 

Radny Krzysztof Piotrowski powiedział, że o sprawie dowiedział się z materiałów na sesję. 

Radna Lila Subkowska zapytała, czy jest to pilne. Kadencja rady niedługo się już kończy i mandat 

wygaśnie.  
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Radny Krzysztof Piotrowski odpowiedział, że trudno powiedzieć, od stycznia ma zostać wynajęta 

firma ochroniarska.   

Radna Halina Rycio powiedziała, że kadencja kończy się 16 listopada, to wypowiedzenie będzie na 

16 lutego.  

k) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XLIII/338/14 Rady Miejskiej 

we Fromborku z dnia 30 września 2014 roku w  sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie 

z radnym stosunku pracy. 

 

Za przyjęciem głosowało 0 radnych.  

Przeciw głosowało 10 radnych 

Wstrzymało się od głosu 3  radnych. 

 

Projekt uchwały nie został przyjęty.  

 

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski powiedział, że zostaną odczytane  projekty uchwał 

w sprawie, zlecenia Komisji Rewizyjnej zbadania zasadności skarg. Przewodniczący Rady powiedział, 

że jedna sprawa został już załatwiona, ustały przyczyny o jakie skarżący wnosił, wina leżała po stronie 

firmy, która odbiera odpady w mieście, a nie osoby na którą skarżący się skarży. Radnym 

przedstawiona została również opinia pani mecenas dotycząca skarg Pana …………... Są 

uzasadnienia, a skargi zostały omówione na posiedzeniach przedsesyjnych. Radny dodał, że to od rady 

zależy, czy zlecone zostanie Komisji Rewizyjnej zbadanie skarg. Radny powiedział, że są już 

podstawy i stanowisko jest już wyrobione w tej kwestii.  

 

Radna Halina Rycio powiedziała, że nie ma potrzeby zlecania Komisji Rewizyjnej skargi Pana 

………….,  ponieważ to co zarzuca, jest już nieaktualne. Skarga jest z czerwca i dotyczy wywozu 

odpadów wielkogabarytowych. Skarżący odpowiedź otrzymał. Zastanawiające jest, co ma na celu 

pouczenie Pani Burmistrz. Jeżeli się kogoś poucza, to trzeba też  samemu zastosować odpowiednie 

formy.  

Radna pokazała skargę Pana…………… i powiedziała, że nie przyjęłaby takiej skargi. Skarga była 

pisana ,,na kolanie, byle jak”. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że po skardze została udzielona odpowiedź. 

Skarga nazywa się skargą, ale według Kodeksu postępowania administracyjnego nie ma znamion 

skargi. Pani Burmistrz dodała, że tak jak pani Agnieszka Nawrot - Kopycińska opisała, było bardzo 

dużo rzeczy gabarytowych na wiosnę. Urząd interweniował, że jest tych rzeczy dużo , a termin był za 

krótki.  Teraz 29  września było wywożenie odpadów wielkogabarytowych, wystawionych rzeczy 

było mniej i firma w jeden dzień uporała się z odbiorem odpadów.  Urząd interweniował w kwestii 

nie- wywiązania się  firmy z zadania.  

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski powiedział, że z samego stadionu było bardzo dużo 

odpadów wielkogabarytowych.  

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska stwierdziła, że zaniedbań ze strony urzędu nie było.  
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l) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XLIII/339/14 Rady Miejskiej we 

Fromborku z dnia 30 września 2014 roku  w  sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej zbadania 

zasadności skargi Pana ………………….na Burmistrza Miasta i Gminy Frombork; 

 

Za przyjęciem głosowało 0 radnych.  

Przeciw głosowało 13 radnych 

Wstrzymało się od głosu 0  radnych. 

 

Projekt uchwały nie został przyjęty.  

 

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski zapytał, czy ktoś chce zabrać głos w sprawie 

kolejnych projektów uchwał, dotyczących skarg.  

 

Radny Ryszard Palwuczuk powiedział, że wnioskuje, aby została odczytana opinia radcy prawnego.  

 

Radca Prawny Renata Kobiela powiedziała, że w jej ocenie skarga jest nieuzasadniona, ponieważ 

wnioskodawca zwrócił się o przesłanie treści protokołów z sesji, a nie o udostępnienie nagrań z sesji. 

Oznacza to, że udostępnienie protokołów możliwe jest dopiero po ich sporządzeniu i zatwierdzeniu 

przez radę. Z uwagi na to, że fizycznie te protokoły w chwili, gdy wnioskodawca się zwrócił o ich 

udostępnienie nie istniały, więc nie było co udostępniać i nie było fizycznie tych materiałów, żeby je 

wnioskodawcy udostępnić. Pani Renata Kobiela powiedziała, że sesje są jawne i można również 

znaleźć informacje na stronie w BIPie, protokoły będą opublikowane. Natomiast w czasie, gdy 

wnioskodawca zwracał się o ich udostepnienie, w zasadzie nie było takiej możliwości, aby udostępnić 

to co chciał, ponieważ tego fizycznie nie było. Skarga jest nieuzasadniona.  

 

Radna Halina Rycio powiedziała, że od razu może zostać  omówiona druga skarga .  

 

Radca Prawny Renata Kobiela powiedziała, że skarżący uzyskał odpowiedź na swój wniosek i na 

swoją skargę. W odpowiedzi zostało skarżącemu wyjaśnione, że na podstawie art. 39 § 1 ustawy 

Kodeks postępowania administracyjnego, doręczanie pism następuje za pomocą środków komunikacji 

elektronicznej w rozumieniu art. 2 ust.5 ustawy o świadczeniu usług drogą elektroniczną. Jeżeli strona 

lub inny uczestnik postepowania spełni jeden z następujących warunków: złoży podanie w formie 

dokumentu elektronicznego, przez elektroniczną skrzynkę podawczą organu administracji publicznej. 

Jest to warunek, który wnioskodawca w tej sprawie spełnia, bo tak właśnie zwrócił się o udzielenie 

informacji publicznej. Niezależnie od tego, została panu udzielona odpowiedź także drogą tradycyjną, 

drogą pocztową na piśmie. W ocenie  art. 39 Kodeksu postepowania administracyjnego, 

wnioskodawca spełnia przesłanki, więc burmistrz mógł udzielić odpowiedzi  drogą elektroniczną 

ponieważ wniosek wpłynął  droga elektroniczną. Ale także, niezależnie od tego odpowiedź udzielona 

została droga tradycyjną – pocztą, czyli na piśmie. Skarga jest nieuzasadniona. 

 

m) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XLIII/340/14 Rady Miejskiej we 

Fromborku z dnia 30 września 2014 roku  w  sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej zbadania 

zasadności skargi Pana …………………….na działalność Burmistrza Miasta i Gminy 

Frombork.  

 

Za przyjęciem głosowało 0 radnych.  

Przeciw głosowało 13 radnych 
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Wstrzymało się od głosu 0  radnych. 

 

Projekt uchwały nie został przyjęty.  

Przewodniczący Rady Krzysztof  Hołubowski powiedział, że uzasadnienia będą przygotowane m. 

in. przez panią mecenas. Rada podeprze się otrzymanym uzasadnieniem.  

n) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XLIII/341/14 Rady Miejskiej we 

Fromborku z dnia 30 września 2014 roku  w  sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej zbadania 

zasadności skargi Pana …………………….. na działalność Burmistrza Miasta i Gminy 

Frombork.  

 

Za przyjęciem głosowało 0 radnych.  

Przeciw głosowało 13 radnych 

Wstrzymało się od głosu 0  radnych. 

 

Projekt uchwały nie został przyjęty.  

 

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski zapytał panią mecenas, czy musi być uzasadnianie do 

uchwały.  

 

Radca Prawny Renata Kobiela odpowiedziała, że tak.  

 

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski powiedział, że  radni spotkali się z opinią, że nie 

w każdym przypadku potrzebne jest uzasadnienie. Różne są opnie.  

 

Radca Prawny Renata Kobiela powiedziała, że rada musi podać argumenty, które przeważyły o tym, 

że rada nie wyraziła zgody. Argumenty musza być podane w uzasadnianiu, więc uzasadnienie jest 

konieczna przy uchwale.  

 

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski powiedział, że czeka na argumentację rady.  

 

Radna Halina Rycio powiedziała, że nigdzie nie jest ujęte, że rada musi uzasadniać. Nie ma zapisu w 

ustawie o samorządzie, że rada czy radny musi uzasadnić swoją decyzję.  

 

Radca Renata Kobiela powiedziała, że uchwała podlega zaskarżeniu i decyzja wymaga pewnego 

uzasadniania.  

 

Radna Halina Rycio powiedziała, że jeżeli uchwała będzie zaskarżona, wtedy zostanie uzasadniona.  

 

Radca Renata Kobiela powiedziała, że trzeba wskazać pewne argumenty.  

 

Radna Halina Rycio powiedziała, że była podobna sytuacja, kiedy Pani Dyrektor Szkoły zwróciła się 

o wyrażenie zgody na rozwiązanie umowy z jedną z nauczycielek. Radni również nie wyrazili zgody, 

bez żadnych uzasadnień. Pani Dyrektor zwolniła i tak tę panią, nie patrząc na to, jaką uchwałę podjęła 

rada.  Decyzja nie była wiążąca.  
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godz. 10
50

 Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski zarządził kilkuminutową przerwę.  

godz. 11
20

 Przewodniczący Rady wznowił obrady zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku.   

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski stwierdził iż obrady są prawomocne, gdyż na ogólną 

liczbę 15 radnych obecnych jest 13 radnych.  

 

Ad. pkt 9.  

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski poprosił przewodniczących poszczególnych komisji 

o przedstawianie  sprawozdań z działalności komisji w I półroczu 2014 r. 

Radna Halina Rycio odczytała sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Finansów za 

I półrocze 2014 roku.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Radny Ryszard Palwuczuk odczytała sprawozdanie z działalności Komisji Rozwoju Gospodarczego 

i Rolnictwa za I półrocze 2014 roku.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Radna Jadwiga Palwuczuk odczytała sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za I półrocze 

2014 roku. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Radna Barbara Kulynycz odczytała sprawozdanie z działalności Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury 

i Spraw Socjalnych za I półrocze 2014 roku. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Ad. pkt 10. 

Na zapytania i interpelacje radnych Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska odpowiadała na bieżąco przy 

zadawaniu pytań przez radnych.  

 

Ad. pkt 11. 

 

Pan Jerzy Rudy powiedział, że w dalszym ciągu chce poruszyć kwestię sąsiada Pana Borowskiego, 

który, przez swoje wymarzone życie, blokuje przejście z jednej strony”. Pan Jerzy Rudy powiedział, 

że w związku z tym prosi, aby jeszcze raz rozpatrzyć jego skargę, gdyż do tej pory nic nie zostało 

zrobione w tej sprawie. Pan Borowski otrzymał w 2010 roku, na trzy lata pozwolenie użytkowania. 

Grunt należy do miasta. Przy dobrej chęci państwa Borowskich, można by było chłodnię przesunąć. 

Pan Jerzy Rudy dodał, że jeżeli ktoś powie, że jest inne przejście, to jest to tak samo jakby wchodzić 

do domu przez komin.   

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski powiedział, że zgoda na dzierżawę jest wyrażona do 

15 marca 2015 roku. 

Radna Jadwiga Pawluczuk powiedziała, że Komisja Rewizyjna była na miejscu, zapoznała się 

z sytuacją i wnioskowała, że jeżeli pan Borowski nie przesunie chłodni, to nie zostanie przedłużania 
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umowy dzierżawy. Komisja Rewizyjna wnioskowała również, aby grunt nie był sprzedany żadnej ze 

stron, gdyż jest ,,punktem zapalnym”. Radna powiedziała, że Pan Borowski musi udostępnić Panu 

Rudemu wejście poprzez przesuniecie chłodni.  

Pan Jerzy Rudy podziękował oraz powiedział, że postara się, aby jak najszybciej nie było płotu.  

Radna Halina Rycio stwierdziła, że Pan Rudy obawia się, że zostanie przedłużona umowa dzierżawy. 

Pan Bogdan Szczyrba powiedział, że za każdym razem przedłużenie dzierżawy, wymaga zgody rady.  

Pan Bogdan Szczyrba dodał, iż jego obowiązkiem jest poinformować, że dzierżawca wystąpił z takim 

wnioskiem do urzędu oraz czy jest możliwość przedłużenia  dzierżawy danej nieruchomości. Działkę 

53/13 obręb miast nr 4 miasta Fromborka, do 31 marca 2015 r. ma wydzierżawioną Pani Borowska. 

Jeżeli będzie chciała przedłużyć dzierżawę, to rada zdecyduje o wyrażeniu lub niewyrażeniu zgody na 

dalsze przedłużenie umowy. Pan Bogdan Szczyrba dodał, że obowiązkiem jest przypomnienie 

postanowień rady, a  będzie to w okolicach marca 2015 roku.  

Sołtys Józef Korzybski powiedział, że należy również poinformować wcześniej Pana Rudego, o tym 

że zostanie przedłożona uchwała do podjęcia przez radę  w sprawie przedłużenia dzierżawy.  

Pan Jerzy Rudy powiedział, że w zeszłym roku wystosował w tej sprawie pismo, jednakże nie 

otrzymał żadnego listu, mimo iż podał adres korespondencyjny w Elblągu, na który przychodzą 

wszystkie rachunki. Pan Jerzy Rudy powiedział, że został tylko przez kogoś poinformowany, że jego 

sprawa został odmownie załatwiona. Pan Jerzy Rudy poprosił, aby został wysłany list informujący 

o sposobie załatwienia sprawy.  

Radna Lila Subkowska zapytała ,czy  Jerzy Rudy nie otrzymał odpowiedzi Komisji 

Rewizyjnej.Pismo miało zostać przekazane do wiadomości.  

Pan Jerzy Rudy powiedział, że nie otrzymał żadnej odpowiedzi.  

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski powiedział, że pismo wraz z uchwałą zostało wsłane.  

List  ze zwrotnym potwierdzeniem odbioru został wysłany, jednakże nie został odebrany w terminie. 

Pan Jerzy Rudy odebrał korespondencję.  

Pan Bogdan Szczyrba powiedział, że jego obowiązkiem jest poprowadzenie w taki sposób sprawy 

jaki zasugerowała rada, żaden etap nie zostanie pominięty.  

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski udzielił głosu panu Jerzemu Binkowskiemu.  

Pan Jerzy Binkowski powiedział, że problem rozpoczął się po podłączeniu kanalizacji 

w miejscowości Bogadny. Od tamtego czasu występuje uciążliwy zapach z kanalizacji. 

Pan Jerzy Binkowski pokazał korespondencję, którą prowadzi z wodociągami, sanepidem 

braniewskim, sanepidem olsztyńskim. Pan Jerzy Binkowski powiedział, że: ,,są pewne przerwy, ale 

przerwy zdarzają się tylko wtedy gdy jest zgłoszenie, sanepid przyjeżdża na drugi dzień, gdy uciążliwy 

zapach ustępuje.   Nie wiem co Pan Wróbel robi, wodociągi fromborskie, czy chemią czy płukaniem. 

Pozalepiał nam studzienki, co  tez ma wiele do życzenia, gdyż musza być odpowietrzniki, przebija 

przez zlew, przez wannę, przez  prysznic, toaletę, przebija smród, szambowy smród, ja mam w domu 

po pozalepianiu studzienek.  Jeszcze najważniejsza rzeczą w tym wszystkim jest, że to już za długo się 

ciągnie. Pierwszą korespondencję jaką prowadziłem, zgłaszałem to w urzędzie, żeby zrobiono z tym 

porządek . Bezczelność Pana Wróbla przerasta wszelkie normy i możliwości jako człowieka. Jeżeli on 
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do mojej żony, ona złości powiedziała, że kiedyś panu zasypie  te studzienki, jeżeli on jej grozi:  jeżeli 

,,Pani życie miłe” –to już jest  przestępstwo. Ten bandzior za przeproszeniem, tak powiem, teraz 

mówię, że jest to bandzior, który nie wiem, może na złość mi robi przez to, że był w służbach 

bezpieczeństwa,  a  ja byłem internowany i przez niego szykanowany, może ma jakieś do mnie złości  i  

w ten sposób. Bo tak jak on robi i jego odpowiedzi, że osobiście sprawdza, odjedzie a na drugi dzień 

capi, że jego nie ma, że  Pani która udziela odpowiedzi: ,,jak się  sra to śmierdzi”, z wodociągów. Co 

to są za odpowiedzi?  Co to jest za instytucja w ogóle? Chama za przeproszeniem, buraka za 

przeproszeniem bo tak go trzeba nazwać. Ja jestem poddenerwowany i jeżeli gmina mi nie pomoże w 

tym , ja to sam rozwiążę , ale konsekwencji już się nie da naprawić, bo ja to tak zrobię, ja obiecuję, ja 

mam  dosyć tych smrodów, żebym ja nie mógł iść spać,  żebym nie mógł zjeść bo nic nie smakuje bo 

śmierdzi w tym domu, mieszkaniu. Pozlepiali, ciśnienia się zwiększają i wtedy idzie do mnie. 

Dzwonimy, że śmierdzi nam strasznie. - ,,płuczemy, później odstąpi” - takie odpowiedzi są. Ja 

mieszkam w XXI wieku w szambie? Bo ten pan, projekt był spieprzony, albo wykonanie tego projektu? 

Nie wiem co to jest, co za przyczyna tego jest. Ale tak jest i proszę radę gminy żeby podjęła … Dlatego 

to zbieram, bo ja nie wytrzymam któregoś dnia i sam to rozwiążę, ale konsekwencje będą tak duże, że 

się nie da do końca życia ich naprawić. Ja mam dosyć mieszkania w szambie, żebym  ja z domu nie 

mógł wyjść latem jak jest ciepło, upalnie, żebym ja z domu, wychodzę  z domu to mnie na wymioty 

bierze, zęby idę umyć, a tam śmierdzi wszędzie w domu. Tak nie może być. Bezczelność tego pana jest 

taka, że nie ma nawet o czym rozmawiać. A to, że my zgłaszamy do sanepidu, to zawsze jest dziwne, 

kontrole z sanepidu, że zapach jest wyczuwalny, tylko jedna rzecz, dlaczego nie przyjadą za pół 

godziny kiedy jest u mnie w domu? Tylko przyjadą na drugi dzień, czy po sześciu godzinach, kiedy on 

dostanie od nich telefon  i płucze albo chemię wrzuci. Żebym ja teraz musiał otwierać okna, te smrody 

wietrzyć? Idzie zima teraz, to teraz będę opalał i wietrzył, bo mieszkanie wietrzyć muszę? Proszę radę, 

żeby rada rozwiązała ten problem. Bo właścicielem wodociągów jest dalej gmina, a nie pan Wróbel i 

żeby on dyktował warunki swoje jakby była to prywatna jego firma, z  sanepidu nie został ani razu 

ukarany, odstąpiono zawsze od kary, a nigdy nie wykonał tego co mu zlecono, odpowiedzi w  ciągu 

siedmiu dni dostaniemy odpowiedź – ani jednej od Pana Wróbla- ani jednej. Piszą w pismach 

zobowiązujemy, pani dyrektor podpisuje, nie ma. Jest to arogancja całkowita. Ja proszę radę, żeby 

rozwiązała ten problem, bo ja mogę w końcu któregoś dnia nie wytrzymać i wezmę, zrobię straszną 

rzecz.”  

Radna Halina Rycio powiedziała,  aby na następna sesję zaprosić Pana Wróbla. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski poprosił pana Andrzeja Szyszło o zabranie głosu na 

ten temat.  

Pan Andrzej Szyszło powiedział, że temat zna i rozmawiał z Panem Binkowskim o tej sprawie. 

Wodociągi ze swojej strony podejmują różne próby, które przynoszą różne efekty. Sypanie chemii nie 

dawało zupełnie nic, płukanie pomagało, ale tylko trochę. Wczoraj  miała zostać założona za Panem 

Filipkiem (na górze) wentylacja.  

Pan Jerzy Binkowski powiedział, że wczoraj właśnie nie mógł spać, gdyż tak bardzo śmierdziało.  

Pan Jerzy Binkowski powiedział, że nie jest fachowcem, nie wie co trzeba zrobić, nie jest 

inżynierem, ani projektantem,  ani nie ma z tym nic wspólnego. Tylko proste rzeczy może zrobić w 

domu np. podłączyć kolanko. A to jest poważna rzecz. Pan Jerzy Binkowski powiedział, że jest to 

problem z podłączeniem, czy ze złym wykonaniem lub ktoś nie przewidział, że tak się stanie. Ale 

jeżeli takie rzeczy mają miejsce i mimo interwencji to już przerasta  wszelkie możliwości i odpowiedzi 

wodociągów fromborskich. 
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Radna Lila Subkowska zapytała, jak jest u sąsiadów. 

Pan Jerzy Binkowski odpowiedział, że u sąsiadów jest tak samo. Pan Binkowski powiedział, że u 

Pana Filipka bardzo śmierdzi.  

Radna Jadwiga Palwuczuk powiedziała, że wczoraj była  w tamtych rejonach i zapach się unosi.  

Pan Jerzy Binkowski powiedział, że najgorzej było latem. Przez to, że zostały zalepione studzienki, 

zapach unosi się, jest jeszcze gorzej, zapach unosi się w domu. Były pozamykane okna to nie 

wchodziło do domu, a teraz zapach jest w domu.  

Radna Lila Subkowska zapytała, czy wywietrznik wczoraj został robiony.Czy robiła to jakaś firma? 

Pan Andrzej Szyszło odpowiedział, że nie. Robiły to wodociągi we własnym zakresie. Pan Szyszło 

powiedział, że wodociągi nawiązują kontakt z firmą, która zajmuje się takimi problemami. Podobno 

udało się zlikwidować taki problem w Tolkmicku. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski podsumował: u góry mają zostać zrobione 

odpowietrzniki, albo już zostały zrobione na polu. Firma która przedstawia się jako konkretna. 

Pan Andrzej Szyszło powiedział, że podobno udało się zlikwidować taki problem w Tolkmicku oraz 

prowadzone są konsultacje z projektantem. 

Radny Ryszard Palwuczuk powiedział, że nie jest to pojedynczy przypadek, to samo dzieje się z 

przepompownią z Narusy. Radny powiedział, że było to jakieś doświadczenie, nie wie czy 

projektowała to ta sama firma czy inna, ale efekt jest ten sam – śmierdzi, co jest bardzo uciążliwe. 

Rozwiązanie stosowane  póki co doraźne, polegające na płukaniu sieci, jest najdroższym 

rozwiązaniem jakie można było wybrać. Podłączony jest wąż strażacki do hydrantu i wrzucony 

w studzienkę, to nie jest koszt spółki, to jest nasz mieszkańców koszt. Woda z hydrantu leci kilka razy 

w tygodniu.   

Radna Agnieszka Wrońska powiedziała, że to nie jest jednorazowy koszt, będzie to spory koszt. 

Radny Ryszard Palwuczuk powiedział, że dlatego trzeba znaleźć jakieś rozwiązanie. Za zadanie 

polegające na płukaniu sieci, obciążeni są odbiorcy. 

Radna Agnieszka Wrońska powiedziała, że jeżeli jest to taka świeża sprawa, projekt jest 

realizowany i oddany, to na pewno jest objęty gwarancją, Może trzeba się zwrócić do tych, którzy 

wykonywali projekt. 

Pan Jerzy Binkowski powiedział, że Wodociągi Fromborskie wykonywały te połączenie.   

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski powiedział, że wodociągu były wykonawcą.  

Radna Agnieszka Wrońska powiedziała, że za wszystko odpowiada wykonawca główny. Należy te 

środki wykorzystać oraz możliwości w czasie, który jeszcze obejmuje gwarancja. Ta firma musi 

pokryć koszty, wtedy mieszkańcy nie będą płacili w taryfach i w ten sposób można by było uniknąć  

niepotrzebnego wydawania pieniędzy i pomóc panu Binkowskiemu, gdyż ktoś odpowiada za to co 

zrobił.  
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Radny Ryszard Palwuczuk powiedział, że chce przypomnieć o spotkaniu z Radą Nadzorcza spółki. 

Spotkanie odbyło się  z powodu uciążliwych zapachów i funkcjonowania kanalizacji w Narusie. Jaki 

jest efekt tego dzisiaj? Jest Pan Salitra oraz Pani Wojtusiszyn. 

Sołtys Tadeusz Salitra odpowiedział, że nic się nie zmieniło, dalej jest nieprzyjemny zapach.  

Radna Halina Rycio dodała, że był czas kiedy nie było uciążliwego zapachu.  

Radny Robert Markun powiedział, że wtedy zwalano winę na łączniki elektryczne, które wysadza 

,rzez co pompy nie pompują. Naprawiono je, zwiększono moc, jednak dalej jest nieprzyjemny zapach. 

Czyli nie jest to wina elektryki.  

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski powiedział, że pan Andrzej Szyszło będzie pilotował 

do końca tą sprawę. Radni na pewno będą oczekiwali informacji, dopytywali się jak to działa.  

Pan Jerzy Binkowski powiedział, że spółka zobowiązała się jakiś produkt sprzedać i musi się z tego 

wywiązać. Spółka, która została zawiązana, miała to zrobić. Czy wykonuje swoje obowiązki statutowe 

względem gminy i mieszkańców? Bo jeżeli sprzedawany jest produkt, który śmierdzi, czy wypełnia 

statutowe zobowiązania umowy jakie ma z gminą? Spółka nie wykonuje swoich obowiązków. Pan 

Jerzy Binkowski powiedział, że nie zna prawnych zapisów, a gdy o nie prosił, to otrzymał odpowiedź 

że nie ma tych umów w gminie. Umowy, które na pewno były przed notariuszem podpisywane, a nie 

ma ich w urzędzie?  

Radna Halina Rycio powiedziała, że może już teraz są,gdyż były ściągane, gdyż okazało się, że 

posiadał je pan Wróbel. 

Pan Jerzy Binkowski powiedział, że dziwne jest to, że pracodawca nie miał umowy.  

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski powiedział, że w październiku rada powróci do tej 

kwestii. Przewodniczący Rady zaprosił Pana Jerzego Binkowskiego na najbliższa sesję Rady 

Miejskiej. Zostanie zaproszony Pan Wróbel, który powinien dotrzeć, chyba, że jakieś inne względy 

uniemożliwią mu przybycie na sesję.  

Pan Jerzy Binkowski powiedział, że bardzo prosi o pilnowanie problemu i jego rozwiązanie. Pan 

Binkowski dodał, że posiada listę osób, którym również śmierdzi, lista złożona została do gminy, 

sanepidu. Nie ma żadnego efektu, zimą te gazy tak się nie rozchodzą, ale jak przyjdą temperatury 

wyższe, to od wiosny do tej pory śmierdzi. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski zapytał, radnych czy uzasadniają swoje decyzję w 

sprawie niewyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy. Radny dodał, że jeżeli ma być 

uzasadnienie to sam nie chciałby go tworzyć.   

Radna Halina Rycio powiedziała, że art. 25 ustawy o samorządzie gminnym stanowi, że rada nie 

musi uzasadniać swojej decyzji o wyrażeniu zgody bądź nie. Sytuacja może być taka,że dyrektor tak 

zwolni pana Piotrowskiego, jak to zrobiła dwa lata temu pani Szczepanik i w tym wypadku pan 

Piotrowski może iść do sądu a nie dyrektor.  

Przewodniczący Rady Krzysztof Hołubowski powiedział, że będzie informacja, że rada nie wyraziła 

zgody. Bez uzasadnienia.  

Ad. pkt 12. 
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Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku radny 

Krzysztof Hołubowski zamknął obrady XLIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we  Fromborku. 

 

Na tym protokół zakończono.  

 

Sekretarz obrad: Krzysztof Piotrowski 

Protokołowała: Monika Iwańska  

 

Obrady XLIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 30 września 2014 r. zostały 

utrwalone na płycie CD, która znajduje się w biurze rady.  

 

 


